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Protokół Nr III/24 

Sesji Rady Miejskiej w Świeciu odbytej  

w dniu 5 czerwca 2024 r. od godz. 1200 do 1745 

 

Otwierając obrady III Sesji Rady Miejskiej w Świeciu Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik 

stwierdził, że na ogólną liczbę 21 radnych obecnych jest 21 radnych, czyli quorum i Rada może 

kontynuować obrady oraz podejmować prawomocne uchwały. Ponadto Przewodniczący odczytał 

klauzulę informacyjną dotyczącą ochrony i przetwarzania danych osobowych. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Udział w sesji wzięli:  

- Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski, 

- Z-ca Burmistrza p. Sławomir Siemaszko, 

- Z-ca Burmistrza p. Marta Karolczak, 

- Skarbnik p. Marzenna Rzymek, 

- Sekretarz p. Leszek Żurek, 

- Specjalista ds. ZK p. Marcin Kulewski, 

- Kierownik Wydz. GO p. Aleksandra Arczyńska-Lisek,  

- Z-ca Kierownika Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska-Górna, 

- Koordynator GKPA p. Klaudia Subkowska, 

- Kierownik Wydz. IN p. Grzegorz Gliniecki, 

- Kierownik Wydz. GRiW p. Monika Budzowska, 

- Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski, 

- Kierownik USC p. Andrzej Krawański, 

- Dyrektor Biblioteki p. Beata Szymańska, 

- Radca Prawny p. Przemysław Gornowicz,  

- Radca Prawny p. Łukasz Kaźmierczak, 

- Kierownik OOiW p. Iwona Haber,  

- Kierownik OIiR p. Ewelina Janiszewska, 

- Kierownik CSiR p. Anna Herman,  

- Dyrektor CK p. Monika Tom, 

- Po. Komendanta SM p. Łukasz Chareński, 

- Kierownik ŚDS p. Aleksandra Ostrowska,  

- Kierownik RM p. Anna Jasionek, 

- Dyrektor M-G przychodni p. Beata Sternal-Wolańczyk, 

- Komendant PP p. Mitura, 



 2 

- P. Joanna Kozakiewicz, 

- Kierownik Deczna p. Michał Rakowski, 

- przedstawiciele lokalnych mediów. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Ślubowanie Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

6. Informacja Burmistrza dotycząca współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2023 rok. 

7. Stan bezpieczeństwa w Gminie Świecie z uwzględnieniem bezpieczeństwa w szkołach 

podstawowych. 

8. Informacja na temat przygotowania do sezonu letniego Ośrodka Wypoczynkowego nad jeziorem 

Deczno. 

9. Wolne wnioski, wnioski komisji i sprawy bieżące. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Prawa Porządku Publicznego i Spraw 

Obywatelskich, 

b) wyboru przewodniczącego Komisji Prawa Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Polityki Gospodarczej i Finansowej, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony 

Środowiska, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty i Kultury, 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rolnictwa, 

g) wyboru przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Świecie na lata 2024-2028, 

i) zmiany budżetu gminy Świecie na rok 2024, 

j) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Świecia, 

k) wyznaczenia przedstawiciela gminy Świecie do Zgromadzenia Związku Gmin 

Międzygminnego Ośrodka Opiekuńczego w Pruszczu, 

l) powołania Rady Społecznej Miejsko-Gminnej Przychodni w Świeciu, 

m) określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem jest gmina Świecie, udostępnionych dla wszystkich 

operatorów i przewoźników, 
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n) przyjęcia przez Gminę Świecie do realizacji w 2024 roku zadania z zakresu administracji 

rządowej polegającego na utrzymaniu grobów i cmentarzy wojennych na terenie Gminy 

Świecie, 

o) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta 

Świecia, wysokości stawek opłat za postój oraz określenia sposobu pobierania tych opłat, 

p) zmiany statutu Centrum Kultury w Świeciu. 

11. Zakończenie. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący p. Jerzy Wójcik – poinformował, że na Sesji obecni są Radni, którzy do tej pory nie 

złożyli ślubowania, tj. p. Zbigniew Rydziel oraz p. Tomasz Stanny. 

 

Przewodniczący p. Jerzy Wójcik – „wprowadzić sztandar”. 

 

Następnie Przewodniczący p. Jerzy Wójcik przypomniał, że na podstawie art. 23a ustawy  

o samorządzie gminnym: 

„Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty wywołani kolejno radni powstają  

i wypowiadają słowo „ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż 

Bóg” 

oraz odczytał treść roty: 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 

Wywoływani kolejno radni wypowiadali słowo – „ślubuję” - a p. Rydziel dodał „Tak mi dopomóż 

Bóg”. 

 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej p. Magdalena Jażdżewska gratulując wygranej w 

wyborach wręczyła zaświadczenia o wyborze na radnego. 

 

Przewodniczący p. Jerzy Wójcik – „wyprowadzić sztandar”. 

 

Ad. 3 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik przedstawił informację Przewodniczącego o działaniach Rady 

w okresie międzysesyjnym.  
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Ad. 5 

P. Joanna Kozakiewicz – przedstawiła informacje na temat stanu powietrza w Świeciu.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – zapytał o weryfikacje ofert przetargowych na modernizację Deczna 

oraz poprosił o informacje na temat firmy, która najprawdopodobniej wygra. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – zapytał o brak opiekuna na Orliku na Mariankach  

oraz o harmonogram wykorzystania obiektów sportowych w czasie, gdy ten Orlik będzie 

niedostępny 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że wpłynęło 5 ofert powyżej 4 mln zł. Oferty są 

weryfikowane. Na pierwszym miejscu jest firma ze Świecia, która budowała blok dla TBS oraz 

osiedle dla jednego z deweloperów.  

 

Kierownik CS p. Anna Herman – wyjaśniła, że opiekunami na orlikach są pracownicy publiczni 

delegowani z Urzędu Pracy. Jest 2-tygodniowa przerwa, zanim przyjęte zostaną kolejne osoby. 

Orlikami zajmują się w tym czasie nasi pracownicy. Kluby sportowe wiedzą o tej przerwie i nie 

widzą tu żadnego problemu. Jeszcze nie wiemy kiedy rozpoczną się prace na Mariankach. Gdy 

będzie dokładna data to powiadomimy Kluby i będą musieli sobie z tym poradzić, a my możemy 

ewentualnie podpowiedzieć, z których miejsc można jeszcze skorzystać. 

 

Ad. 6 

Sekretarz p. Leszek Żurek przedstawił informację Burmistrza dotyczącą współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za 2023 rok. 

 

Radna p. Marta Suchomska – poprosiła na przyszłość, by sprawozdanie było bardziej szczegółowe 

tzn.: kto, na co i ile środków otrzymał. 

 

Sekretarz p. Leszek Żurek – wyjaśnił, że sprawozdanie jest przygotowane na podstawie ustawy.  

Wszystkie wydatki zostały umieszczone w sprawozdaniu z wykonania budżetu. Szczegółowych 

informacji jest dosyć dużo, ale p. Żurek przedstawił ogólnie informacje na ten temat. Oczywiście 

dodatkowe informacje mogą być w przyszłości przygotowane. Ponadto dodał, że kontrola 

prawidłowości wykorzystania dotacji prowadzona jest dwukrotnie i zdarzało się, że organizacje 

pozarządowe musiały zwracać pieniądze. 
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Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że ta prośbą jest bardzo zasadna, gdyż takie szersze informacje 

wyjaśniły kwestię podziału środków tj. połowa z nich idzie na utrzymanie obiektów, co bardzo 

zmienia ich obraz.   

 

Sekretarz p. Leszek Żurek – potwierdził, że te pieniądze przeznaczone są na zadania, o których 

mówił p. Woźniak. 

 

Ad. 7 

Komendant PP p. Marek Mitura oraz po. Komendanta SM p. Łukasz Chareński przedstawili 

informacje na temat stanu bezpieczeństwa w Gminie Świecie z uwzględnieniem bezpieczeństwa w 

szkołach podstawowych. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – stwierdził, że zaniepokoiła go informacja o braku opieki nad 

boiskiem na Mariankach przez dwa tygodnie. Mieszkańcy zgłaszają problem z hałasem w godzinach 

nocnych z boiska do siatkówki przy Dużym Blankuszu. Dlatego ważne byłyby patrole piesze, gdyż 

są najbardziej efektywne. 

 

Komendant PP p. Marek Mitura – dodał, że Duży Blankusz jest w ich szczególnym zainteresowaniu. 

W przypadku zakłóceń ciszy prosi o informacje i wówczas będą odbywały się interwencje. Po 

wakacjach chcemy zorganizować debatę społeczną w tej kwestii. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – zapytał jak uchwała prohibicyjna wpłynęła na społeczeństwo. Chyba 

jedna komisja ma ten temat w planie pracy. Z informacji p. Komendanta wynika, iż sytuacja się 

poprawiła i na przyszłość może trzeba będzie przemyśleć temat i ewentualnie go zmodyfikować. 

Niepokoi informacja na temat narkotyków w szkołach podstawowych.  

 

Komendant PP p. Marek Mitura – dodał, że w kwestii ograniczenia sprzedaży alkoholu nigdy nie 

znajdziemy złotego środka, ale uchwała przynosi pozytywne efekty. W kwestii narkotyków 

dostrzega się w całej Polsce, że ich dostępność wśród nieletnich jest coraz większa. To jest bardzo 

poważny problem. 

 

Radna p. Adrianna Balewska – poruszyła problem bezpieczeństwa użytkowania hulajnóg oraz 

ustawiania ich przez wypożyczających. 

 

Komendant PP p. Marek Mitura – odpowiedział, że policja sprawdza ewentualnie poprawność 

stosowania się do przepisów jazdy hulajnogami, ale nie ma kontaktu z ich właścicielem i nie ma 
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wpływu na ich użytkowanie. Trwają prace na szczeblu rządowym w kwestiach uregulowania ich 

użytkowania. 

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska-Górna – wyjaśniła, że była przy rozmowach 

przed wprowadzeniem hulajnóg na nasz rynek i osoba udostępniająca je bierze całą 

odpowiedzialność za ich wykorzystywanie. Firma posiada aplikację, w której widoczne jest miejsce 

pozostawienia hulajnogi i Gmina nie ma na to żadnego wpływu. 

 

Radny p. Ariel Stawski – dodał, że dziwi podejście firmy, ponieważ hulajnogi leżą w rożnych 

miejscach, a są rozwiązania, które mogą to wykluczyć poprzez np. pozostawianie hulajnóg w bazach. 

Coraz częściej słychać głosy krytyczne na ten temat.  

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska-Górna – firma wypożyczająca ma regulamin,  

z którego wynika, iż osoba wynajmująca ponosi pełną odpowiedzialność za stan użytkowanego 

sprzętu.  

 

Komendant PP p. Marek Mitura – dodał, że brakuje uregulowań prawnych. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – stwierdził, że od początku jest problem, również dla rowerzystów, 

gdy hulajnoga stoi na środku drogi. Druga sprawa to hulajnogi prywatne, na których jeżdżą 

równocześnie dwie osoby.  

 

Radny p. Jan Chudzinski – zapytał, czy policja kontroluje prędkość tych hulajnóg? Właściciel 

powinien wprowadzić ograniczenie prędkości. 

 

Komendant PP p. Marek Mitura – odpowiedział, że gdy policja jest na miejscu, to oczywiście 

kontroluje ich prędkość. 

 

Radny p. Marek Sikorski - zapytał o brak oświetlenia na ul. Małcużyńskiego, czy to była awaria, czy 

wyłączono prąd z powodu oszczędności? 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – wyjaśnił, że nigdy nie wprowadzaliśmy takich oszczędności  

i na pewno była to awaria. 
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Radny p. Fabian Gaweł – stwierdził, że mieszkańcy zgłaszają problemy w parku przy Centrum 

Kultury, gdzie zdarzają się częste burdy i może należałoby tam również postawić jedną kamerę 

obrotową. 

 

Radna p. Adrianna Balewska – dodała, że rozumie, iż jest regulamin, ale czy nie można byłoby 

przeprowadzić wieczornego rekonesansu jak hulajnogi są odkładane? Sam pomysł udostępniania ich 

nie jest zły, ale zdarza się, że przez kilka dni stoją w miejscach niebezpiecznych.  

 

Radny p. Krzysztof Piątkowski – dodał, że wzorem innych miast powinniśmy wprowadzić nakaz 

oznakowania miejsc pozostawienia hulajnóg oraz blokadę zostawiania ich w innych miejscach. Tam, 

gdzie to wprowadzono bardzo uporządkowało to sytuację. Policji wówczas nie trzeba prosić  

o karanie takich osób, gdyż poza wyznaczonymi miejscami użytkownik się nie wyloguje.  

 

Radny p. Zbigniew Rydziel – dodał, że bardziej należałoby zwrócić uwagę na bezpieczeństwo jazdy 

użytkowników, w szczególności ludzi młodych. Efektem takiej jazdy był niedawny, poważny 

wypadek. Trzeba kontrolować to, czy osoby na hulajnogach znają przepisy ruchu drogowego.  

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – dodał, że Komendant wspomniał, iż brakuje uregulowań 

prawnych. 

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska-Górna – na spotkaniu zostało ustalone, że jeśli 

mieszkaniec zadzwoni z informacją, że hulajnoga stoi w niewłaściwym miejscu, to Straż Miejska 

podjedzie ją przestawić. Użytkowane są hulajnogi nie tylko tej firmy, ale również prywatne i to 

rodzice odpowiadają, w jaki sposób dziecko z nich korzysta.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że nikt nie będzie musiał chodzić, żadna Straż Miejska, jeśli 

skorzysta się z pomysłu, który przedstawił p. Piątkowski. Druga sprawa przez pasy nie wolno 

przejeżdżać i powinno się więcej prewencyjnie pouczać. 

 

Komendant PP p. Marek Mitura – dodał, że policja jest bardzo zainteresowana poprawą 

bezpieczeństwa w tym zakresie, ale wszędzie być nie może. W pierwszej kolejności rodzice powinni 

zacząć od siebie. My prowadzimy pogadanki, w ostateczności również karzemy, ale sami tego 

problemu nie wyeliminujemy. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – sposobem prewencji może być nagradzanie właściwie 

przeprowadzających pojazdy przez pasy, podobnie jak nagradza się czasami kierowców. 
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Radny p. Marcin Sarnecki – zapytał o informację na temat zwierząt oraz czego one dotyczą 

interwencje? 

 

Po. Komendanta SM p. Łukasz Chareński – wyjaśnił, że to są statystyki dotyczące zgłoszeń 

mieszkańców, czy też interwencje wykonywane przez Straż osobiście poprzez wyłapywanie dzikich 

zwierząt, kastrację kotów itp. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – poruszył temat stada saren biegających na terenie górnych Marianek, 

które stwarzają niebezpieczeństwo na drodze. 

 

Po. Komendanta SM p. Łukasz Chareński – odpowiedział, że o tym nie wiedział i saren do tej pory 

nie łapano. Chociaż interwencje wobec dzikich zwierząt są, ale dotyczą chorych zwierząt. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – dodał, że gdy w tym miejscu był sadzony las mieszkańcy 

mówili, iż są tam sarny i że coraz bardziej się oswajają z tym miejscem. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Marcin Sarnecki – zapytał, czy były jakieś zgłoszenia od 

mieszkańców w sprawie kamienicy na ul. Grzymisław 5 dotyczące bałaganu i siedliska szczurów?  

 

Po. Komendanta SM p. Łukasz Chareński – odpowiedział, że kamienica jest przeznaczona do 

rozbiórki, ale zajmą się tą sprawą. 

  

Radny p. Leszek Piotrowski – dodał, że punktami zapalnymi w gminie są planty oraz teren przy SP 

nr 8, gdzie odbywa się handel narkotykami. Tam również powinny odbywać się patrole piesze w 

celach prewencyjnych. W jakich godzinach pracuje Straż Miejska i jak wykorzystywane są rowery 

elektryczne? Cały czas jest mowa o zabrudzeniu odchodami Starego Miasta, ale często właściciel 

nieruchomości wcale nie mieszka w Świeciu. O której Straż zaczyna pracę, by móc złapać na 

gorącym uczynku właścicieli psów? 

 

Po. Komendanta SM p. Łukasz Chareński – wyjaśnił, że straż pracuje 700 – 1900 i od 1900 - 700 oprócz 

niedziel i świąt. Od teraz zaczną się patrole w godz. 530 – 630 właśnie w celu kontroli sprzątania po 

swoich pupilach. Wprowadzone zostały również patrole piesze w różnych częściach miasta, 

rotacyjnie i będzie to udokumentowane. W godzinach porannych Strażnicy patrolują przejścia dla 

pieszych oraz przeprowadzają boiska szkolne. Poza tym odbywają się pogadanki w szkołach. 
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Radny p. Sebastian Glaziński – dodał, że psie odchody są sporym problemem, który zdarza się 

również na cmentarzach. Kłopot stanowią również bardzo szybko jeżdżące i hałasujące samochody. 

Prewencja w postaci pieszych patroli jest bardzo ważna. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – podziękował, że punkty, o których wspomniał są realizowane, a co  

z rowerami? 

 

Po. Komendanta SM p. Łukasz Chareński – odpowiedział, iż zaczną być wykorzystywane. Do tej 

pory odbyły się 3 takie patrole, ale dopiero zaczął pracę. 

 

Radny p. Fabian Gaweł – jakie działania są podejmowane w związku ze starzeniem się pracowników 

Straży Miejskiej? 

 

Radny p. Marek Sikorski – poprosił również o patrole na terenie piknikowym w Kozłowie, gdyż 

często bywa to niszczone. 

 

Po. Komendanta SM p. Łukasz Chareński – odpowiedział, iż w przyszłości, gdy będzie rozwijany 

monitoring, te najstarsze osoby będą go obsługiwać. Jednak na tę chwilę nie ma miejsca na jego 

rozbudowę. 

 

Radna p. Adrianna Balewska – być może powinno się zdjąć niektóre obowiązki ze SM, np. ściganie 

zwierząt, by mogli bardziej zając się bezpieczeństwem i porządkiem w mieście. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – z dyskusji można wywnioskować, iż nie wysokość kary, a jej 

nieuchronność jest najbardziej skuteczna. To jest najlepsza forma prewencji. Dotyczy to zarówno 

zanieczyszczeń odchodami jak i aktów wandalizmu oraz chuligaństwa. Straż nie jest w stanie być 

wszczęcie, ale warto zmieniać i modyfikować grafik patroli. Może jako Radni bylibyśmy przydatni 

w ramach pogadanek na temat niszczenia naszego wspólnego dobra. Poza tym p. Szamocki życzył  

p. Chareńskiemu powodzenia. 

 

Radny p. Jan Chudzinski – dodał, że ma podobne doświadczenia ze swojego podwórka. Od czasu, 

gdy został sołtysem zdarzały się akty wandalizmu, które młodzież musiała odpracować społecznie, 

co przyniosło pożądany efekt.  

  

Po. Komendanta SM p. Łukasz Chareński – odpowiedział, iż zaplanowane są rotacyjne godziny 

patroli. 
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Ad. 8 

Informacja na temat przygotowania do sezonu letniego Ośrodka Wypoczynkowego nad jeziorem 

Deczno. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – na komisji OiK zaproponował wniosek o wprowadzenie karty 

miejskiej, by ośrodek był darmowy dla naszych mieszkańców. Klub Radnych NŚ złożył taki 

wniosek. W innych miejscowościach również taki system jest stosowany. Na komisji wynik 

głosowania był 4-4, więc Przewodniczący nie może tego wniosku przedłożyć, ale p. Woźniak będzie 

namawiał Radę do jego przyjęcia. 

 

Radny p. Krzysztof Piątkowski – potwierdził, iż odbyła się taka dyskusja oraz głosowanie. Rozmowa 

dotyczyła pozyskiwanych z biletów środków w kwocie około 80 tys. zł, z czego 55 tys. 

przeznaczanych jest na wynagrodzenia ratowników oraz osoby zajmujące się obiektem. Wniosek 

został odrzucony czasowo, do momentu przywrócenia prac w ośrodku, po wyborze nowego 

wykonawcy. Być może przetarg rozstrzygnie się po sezonie, ale jeśli nastąpi to w jego trakcie, 

wówczas komisja może zawnioskować w tej sprawie. Należy jednak nadmienić, że przy pobieraniu 

opłat weryfikowane są osoby wchodzące na teren obiektu, by uniknąć nieprzyjemnych sytuacji 

związanych np. z osobami nietrzeźwymi lub wejść dzieci bez opieki dorosłych. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – zapytał, gdzie jest magazynowany i przechowany sprzęt? W jaki 

sposób sprzedawane będą posiłki i jakie warunki do pracy mają pracownicy obiektu? Jak wygląda 

zabezpieczenie budowy przed osobami trzecimi? Czy jest tam planowany jakiś pracownik ochrony? 

 

Kierownik Deczna p. Michał Rakowski – wyjaśnił, że produkty spożywcze sprzedawane są  

z kontenera gastronomicznego, a pracownicy mają zabezpieczone pomieszczenia socjalne  

w pozostałych budynkach przy recepcji. Za teren remontowanego obiektu odpowiada firma, która 

przejmuje budowę.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że przez rok nie było wykonawcy. 

 

Kierownik Deczna p. Michał Rakowski – odpowiedział, że za obiekt odpowiada Gmina. Mamy tam 

monitoring i pracownika, który pilnuje również hali.  

 

Radny p. Tomasz Szamocki – zapytał jeszcze raz jak wygląda to w praktyce – kto zabezpiecza 

obiekt? 
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Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – wyjaśnił, że po rozwiązaniu budowy zatrudniona była firma 

odpowiadająca za ochronę obiektu. Później zajęli się tym pracownicy hali. Następnie zakupione 

zostały kamery, więc obiekt cały czas jest monitorowany. Od momentu podpisania umowy, 

zabezpieczenie przejmie firma budowlana.  

 

Ad. 9 

Radny p. Waldemar Chudy – zapytał o działania Gminy w związku z gradobiciem, które 

doświadczyło naszych mieszkańców? 

 

Radny p. Krzysztof Piątkowski – przedstawił wniosek Komisji STiR o dopłaty do zakupu rowerów 

elektrycznych przez mieszkańców Gminy Świecie. W innych miejscowościach również takie dopłaty 

są stosowane do kwoty 2,5 tys. zł.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – poruszył temat wykaszania trawy za pomocą Randapu, który może być 

niebezpieczny zarówno dla zwierząt jak i ludzi. Tego typu praktyki powinny być niedopuszczalne. 

Problem stanowi również miejsce pod mostem, gdzie zbierają się wandale. Możnaby zamontować  

w tym miejscu kamerę przy okazji rozbudowy monitoringu. P. Woźniak wspomniał również na 

temat terenu tzw. „Trzech stawów”, który po budowie drogi S5 został zdewastowany, a mógłby 

stanowić ciekawy teren rekreacyjny dla naszych mieszkańców. Warto zastanowić się nad jego 

odnowieniem. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – zapytał: 

- jak długo będzie trwał remont ulicy Paderewskiego, ponieważ podkopy po dużych opadach zostały 

podmyte, 

- zasugerował postawienie tablic informacyjnych na boisku koło Dużego Blankusza, że gra może 

odbywać się do godz. 2200, 

- zaproponował częstsze oczyszczanie systemów kanalizacji, w związku z pojawiającymi się 

anomaliami pogodowymi.  

 

Radny p. Przemysław Linder – dodał, że w Przechowie powstały separatory wody i czy ktoś 

kontroluje jak one się sprawdzają, ponieważ tamtejsi mieszkańcy w ostatnim czasie zostali 3 razy 

zalani. Zalewani są mieszkańcy ul. Miodowej i okolic, więc znajdujący się tam zbiornik retencyjny 

również nie pomaga.  

 

Radny p. Fabian Gaweł – zapytał, czy na terenie Gminy znajdują się schrony na wypadek 

zagrożenia? 
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Radna p. Marta Suchomska – dodał, że również otrzymała sygnały z ul. Akacjowej, gdzie znajduje 

się zbiornik retencyjny, który jest zbyt mały. 

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska – Górna – wyjaśniła, iż Gmina rozpoczęła 

działania, by pomóc mieszkańcom po gradobiciu poprzez poinformowanie Wojewody o klęsce oraz 

utworzenie komisji. Do tej pory zebraliśmy 45 wniosków i termin składania jest do 12 czerwca, by 

komisja jak najszybciej mogła pójść w teren. Na tę chwilę nie można powiedzieć, jaka to będzie 

pomoc, ale zapewne będzie to również pomoc z ministerstwa, ale po sporządzeniu protokołu strat. 

Na stronie Ministerstwa pojawią się formy pomocy. Poza tym każdy podatnik może zwrócić się  

o umorzenie podatku. Działa również komisja mrozowa. Odbyły się rozmowy z Izbami Rolniczymi, 

które również włącza się w pomoc rolnikom. Używanie Randapu jest zabronione, jeśli rzeczywiście 

ktoś złożył taki wniosek to sprawa jest do wyjaśnienia i p. Arczyńska zaprasza do Wydziału. Jeśli 

chodzi o spływ wody z terenu Trzech Stawów, to na tę chwilę nie zna tego tematu, dlatego również 

zaprasza do Wydziału. Poza tym p. Kierownik przedstawiła krótki raport na temat ostatniej 

nawałnicy i dodała, że takiej ilości wody żadna kanalizacja nie jest w stanie odebrać. Zbiorniki 

retencyjne spełniają swoja funkcje, gdyż kilkukrotnie była wypompowywana z nich woda, więc 

należy zwrócić uwagę, co by się stało, gdyby ich nie było. To są zadania doraźne i jesteśmy na etapie 

ukończenia projektu przebudowy na ul. Akacjowej i przejmowania wody z górnych Marianek. 

Problemem może być również kanalizacja i sposób podłączenia mieszkańców. Podobnie jest przy ul. 

Krótkiej, gdzie zalanie nastąpiło od strony Przedszkola. Cały układ został wyczyszczony przez 

ZWiK. Po szczegóły również zaprasza do Wydziału, ponieważ jest to na bieżąco monitorowane  

w terenie. Przy tak dużych opadach trzeba wziąć pod uwagę ukształtowanie terenu, które 

przypomina górskie, ale mamy szereg projektów, które w przyszłości maja zabezpieczyć 

mieszkańców. 

 

Kierownik Wydz. GO p. Aleksandra Arczyńska – Lisek – dodała, że w tym roku maja być 

opracowane dwa projekty dotyczące odprowadzania wód opadowych i ścieków przy ul. Sądowej 

oraz ul. Pocztowej, co ma w przyszłości zabezpieczyć Mały Rynek. Jest złożony również wniosek 

obejmujący rewitalizację Małego Blankusza oraz powiększenie zbiornika Akacjowej  

i odprowadzenie wód z ul. Wyszyńskiego. Natomiast, jeśli chodzi o miejsce pod mostem to 

spróbujemy zainstalować tam fotopułapkę.  

 

Kierownik Wydz. IN p. Grzegorz Gliniecki – wyjaśnił, że remont ul. Paderewskiego zgodnie z 

umową ma się zakończyć do końca października, natomiast ZWiK ma skończyć prace w tym 

miesiącu. Przygotowujemy się do przetarg przy ul. Malinowej i Wiśniowej, co pozwoli bezpiecznie 

odprowadzać wodę deszczową. 
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Radny p. Sebastian Glaziński – podziękował za odpowiedzi, które uspokoją mieszkańców oraz ma 

nadzieję, że uda się na pozyskać środki zewnętrzne. Dobrze, że idziemy w stronę zbiorników 

retencyjnych. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że mieszkańcy są bardzo dobrze przygotowani w kwestii 

wypalania środków Randapem. Mieszkaniec był przy interwencji, ale sytuacja się powtórzyła. 

Trzeba reagować, ponieważ jest to niebezpieczne. Co do Trzech Stawów podejdzie do Wydziału. 

Ktoś tam zawłaszczył sobie teren publiczny, zarybił go i spowodował wyginięcie chronionego płaza. 

To jest teren z dużym potencjałem. 

 

Radna p. Grażyna Styczeń – dodała, że Pani była w ramach interwencji również u niej. P. Styczeń 

przekazała tę informacje dalej. Mieszkanka zgłosiła problem zbyt małego busa na wysokości 

Konsylium. 

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska – Górna – wyjaśniła, iż zostanie to 

uwzględnione i analizowane na bieżąco. Poza tym uchwała komunikacyjna będzie zmieniana. 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że na terenie Gminy i Powiatu nie ma żadnego 

schronu. Sprawdzone zostały piwnice pod względem wytrzymałości na bombardowania, ale też się 

do tego nie nadają. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – ogłosił 15 min. przerwy. 

 

Ad. 10a 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik - poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Prawa, 

Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich: 

-  i zgłosił kandydaturę p. Tomasz Stannego, który wyraził zgodę na kandydowanie, 

- Radna p. Adrianna Balewska - zgłosiła kandydaturę p. Tomasz Szamockiego, który nie wyraził 

zgodę na kandydowanie. 

 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 

 

Rada w wyniku glosowania imiennego jednogłośnie zmieniła skład osobowy Komisji Prawa, 

Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich, a tym samym podjęła uchwałę Nr 19/24 w 

przedmiotowej sprawie. 
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Ad. 10b 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik poprosił o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego 

Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich i zgłosił kandydaturę p. Tomasza 

Stannego, który wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania imiennego Rada większością głosów (19 za, 1 przeciw, 1 wstrzym.) 

przyjęła kandydaturę p. Tomasza Stannego, a tym samym podjęła uchwałę Nr 20/24 w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10c 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik - poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Polityki 

Gospodarczej i Finansowej: 

- Radny p. Sebastian Glaziński - zgłosił kandydaturę Tomasza Stannego, który wyraził zgodę na 

kandydowanie, 

- Radna p. Grażyna Styczeń - zgłosiła kandydaturę p. Dariusza Woźniaka, który nie wyraził zgody 

na kandydowanie. 

 

Radna p. Grażyna Styczeń – próbowała jeszcze przekonać p. Woźniaka, który w poprzedniej 

kadencji był członkiem tej komisji, jednak p. Woźniak ponownie odmówił. 

 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania imiennego Rada jednogłośnie zmieniła skład Komisji Polityki 

Gospodarczej i Finansowej, a tym samym podjęła uchwałę Nr 21/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10d 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik - poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Gospodarki 

Przestrzennej i Ochrony Środowiska: 

- Radny p. Sebastian Glaziński - zgłosił kandydaturę p. Zbigniewa Rydziela, który wyraził zgodę na 

kandydowanie. 

 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 
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W wyniku głosowania imiennego Rada większością głosów (17za, 4 przeciw) zmieniła skład 

Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska, a tym samym podjęła uchwałę Nr 

22/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10e 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik - poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Oświaty 

i Kultury: 

- Radny p. Sebastian Glaziński- zgłosił kandydaturę p. Tomasza Stannego, który wyraził zgodę na 

kandydowanie. 

 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania imiennego Rada jednogłośnie zmieniła skład Komisji Oświaty i Kultury, 

a tym samym podjęła uchwałę Nr 23/24w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10f 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik - poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Rolnictwa: 

- Radny p. Sebastian Glaziński – zgłosił kandydaturę p. Zbigniewa Rydziela, który wyraził zgodę na 

kandydowanie. 

 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 

 

W wyniku głosowania imiennego Rada większością głosów zmieniła skład Komisji Rolnictwa,  

a tym samym podjęła uchwałę Nr 24/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10g 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik - poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego 

Komisji Rolnictwa. 

- Radny p. Sebastian Glaziński – zgłosił kandydaturę p. Zbigniewa Rydziela, który wyraził zgodę na 

kandydowanie, 

- Radny p. Dariusz Woźniak – zgłosił kandydaturę p. Waldemara Chudego, który nie wyraził zgody 

na kandydowanie. 

 

Więcej kandydatów nie zgłoszono. 
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W wyniku głosowania imiennego Rada większością głosów (14za, 6 przeciw, 1 wstrzym.) 

przyjęła kandydaturę p. Zbigniewa Rydziela, a tym samym podjęła uchwałę Nr 25/24 w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10h 

Skarbnik p. Marzenna Rzymek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Świecie na lata 2024-2028. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – będą głosowali indywidualnie, 

 PiS – będą głosowali indywidualnie, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną, 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną, 

 Sportu, Turystyki i Rekreacji – wydała opinię pozytywną, 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że będzie głosował przeciw ze względu na pozycję 

dotycząca Deczna, gdzie znowu środki zostają zwiększone o kolejne 1,2 mln zł. Oczywiście zna 

argumenty, że chcemy to dokończyć, ale już ma dość tej dyskusji. Nie słuchaliście nas i żałuje, że od 

razu nie zgłosił sprawy do NIK. Bardzo nieudolnie prowadzona inwestycja, na co p. Woźniak się nie 

godzi. 

 

Rada większością głosów (14 za, 2 przeciw, 5 wstrzym.) podjęła uchwałę Nr 26/24 w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10i 

Skarbnik p. Marzenna Rzymek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 

Świecie na rok 2024. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – będą głosowali indywidualnie, 
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 PiS – będą głosowali indywidualnie, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną, 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną, 

 Sportu, Turystyki i Rekreacji – wydała opinię pozytywną, 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Marek Sikorski – zapytał o różnicę miedzy dofinansowaniem poszczególnych OSP? 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – będzie głosował za, ponieważ cała uchwała jest bardzo dobra i na 

szczęście zmniejszona zostanie kwota na Deczno o 100 tys. Cały czas brakuje zadania dotyczącego 

dojścia do McDonalda, dlatego prosi o pochylenie się nad tym tematem. Może warto kupić ten teren 

i zrobić kilkaset metrów chodnika, tym bardzie że trwa to tyle lat. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – zapytał: 

- czy mamy harmonogram remontów mieszkań oraz ich kalkulację, 

- kto będzie dysponentem traktorka do koszenia dla Sołectwa Gruczno? 

  

Radny p. Sebastian Glaziński – stwierdził, że cieszy fakt, iż znalazły się środki na remont schodów 

przy ul. Różanej. Czy można pomyśleć o doświetleniu ich oraz tych nieco wyżej. Cieszy poszerzenie 

chodnika przy ul. Bzowej. 

 

Radny p. Jan Chudzinski – wyjaśnił, że za urządzenie koszące będzie odpowiadał osobiście, jako 

sołtys Gruczna. Na terenie gminnym są 3 garaże, ale będzie trzymał go w swoim garażu dla 

bezpieczeństwa i osobiście będzie jeździł wieczorami. Dodał, że część oprzyrządowania zakupiona 

zostanie ze środków sołeckich. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – zapytał, czy dobrze zrozumiał, iż p. Chudzinski ma prywatne garaże 

na terenie gminnym? 

 

Radny p. Jan Chudzinski – wyjaśnił, że 3 garaże stoją przy świetlicy wiejskiej oraz 1 straży. Są to 

garaże sołeckie. Jednak dla bezpieczeństwa odstąpi swój własny, prywatny garaż. 
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Radny p. Grażyna Styczeń – stwierdziła, że ta uchwała wprowadza ogromną liczbę zmian i to bardzo 

cieszy. Cześć z nich wynika z wniosków mieszkańców. Zapytała, kto jest zainteresowany kupnem 

działki za tak pokaźną kwotę i jaka jest prawdopodobna liczba miejsc pracy? 

 

Skarbnik p. Marzenna Rzymek – odpowiedziała, że: 

- OSP Ratownik otrzyma narzędzia hydrauliczne, a OSP Przechowo otrzyma motopompę i takie 

wnioski były złożone, 

- do budżetu Gminy został złożony wniosek o wyższą kwotę na remont mieszkań, który nie został 

przyznany i teraz ta kwota zostaje uzupełniona. Ceny remontów są rożne i trzeba pamiętać, że cześć 

obiektów objętych jest opieką konserwatorską. 

 

Kierownik wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska – Górna – poprosiła o złożenie wniosku do 

budżetu w sprawie oświetlenia schodów, ponieważ wówczas zostanie to zbadane pod względem 

możliwości. 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że firma, która zamierza kupić grunt zamierza 

zatrudnić 40-60 osób. 

 

Radny p. Jan Pietrzak – zapytał o powierzchnie sprzedawanej działki. 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że 8,5 ha. 

 

Rada większością głosów (19 za, 1 wstrzym.) podjęła uchwałę Nr 27/24 w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Ad. 10j 

Sekretarz p. Leszek Żurek przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Świecia wraz z autopoprawką. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – będą głosowali indywidualnie, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 
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 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną, 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że wynagrodzenie dla burmistrza nie jest zbyt wysokie  

i gdyby od niego to zależało, to podwyższyłby tą kwotę, ale będzie głosował przeciw, ponieważ nie 

zgadza się ze sposobem prowadzenia inwestycji w Decznie. Wątpliwości budzi również termin 

podjęcia tej uchwały, ponieważ z projektu wynika, że do tej pory po wyborach Burmistrz pracował 

za darmo. P. Woźniak nie jest tego pewny, ale czytał opinie, które na to wskazują, gdyż poprzednia 

uchwała straciła moc z końcem kadencji. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – stwierdził, że dla porównania chciałby poznać wysokość wynagrodzeń 

prezesów spółek gminnych, ponieważ większa odpowiedzialność spoczywa na Burmistrzy niż na 

prezesie. 

 

Radna p. Grażyna Styczeń – stwierdziła, że kwoty wymienione w projekcie wynikają  

z rozporządzenia. Autopoprawka wynikała z błędu polegającego na przepisaniu kwoty z poprzedniej 

uchwały. Obecne wynagrodzenie wzrasta o 1388 zł brutto w stosunku do poprzedniej kadencji i to 

jest maksimum, jakie może dostać Burmistrz. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – potwierdził, że są to maksymalne kwoty, ale jest zaniepokojony 

jakością służb, które przygotowały tę uchwałę. Po pierwsze z powodu wątpliwości wejścia w życie 

uchwały oraz z błędu wynikającego z wyliczenia 40%. Dobrze, że mamy taką dobra komisję, która 

potrafi to wyliczyć. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – również ma wątpliwości, na jakiej podstawie Burmistrz do tej pory 

pobierał wynagrodzenie. Bezsporne jest to, że poprzednia uchwała wygasła wraz z wygaśnięciem 

mandatu, więc niezwłocznie powinna zostać podjęta nowa uchwała. Jesteśmy wyjątkiem wśród 

Gmin, ponieważ zazwyczaj taka uchwała pojawia się na pierwszej sesji, a u nas na trzeciej. Dlaczego 

tak się stało i na jakiej podstawie wypłacano wynagrodzenie do tej pory? Z jakiego tytułu 

kontynuowano poprzednia uchwałę? W opinii p. Szamockiego opierającego się na wyroku Sądu 

Najwyższego, poprzednia uchwała ustalona przez poprzednią Radę Miejską nie ma zastosowania w 

chwili obecnej. Ponadto p. Szamocki przychyla się do opinii p. Woźniaka, że mając na uwadze 

sposób prowadzenia inwestycji, w szczególności Deczna, przyznanie wynagrodzenia w takiej 

wysokości jest nieadekwatne. 
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Sekretarz p. Leszek Żurek – wyjaśnił, że Burmistrz otrzymuje wynagrodzenie na podstawie 

poprzedniej uchwały, w której nie było zapisu, iż traci moc z upływem kadencji. Opinie są różne w 

tej kwestii. My podnosimy wysokość wynagrodzenia, dlatego podejmowana jest nowa uchwała, ale 

poprzednia jest w mocy. Teraz jest dopiero przyjmowana, ponieważ na pierwszej sesji nie było 

komisji, która mogłaby zaopiniować ten projekt. Przedstawiony projekt został najszybciej jak to jest 

możliwe. Uchwała ma być podjęta jak najszybciej i nasz termin nie jest zbyt późny. Wynagrodzenia 

prezesów są udostępniane w oświadczeniach majątkowych na stronie BIP. P. Sekretarz stwierdził, że 

cieszy fakt, iż przedmówcy nie zakwestionowali wysokości wynagrodzenia, tylko maja wątpliwości 

proceduralne.  

  

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że kwestionuje wysokość wynagrodzenia i powód podał 

wcześniej. Poza tym nie zna żadnych opinii, które potwierdzałyby to, co mówił p. Sekretarz. W 

Gazecie Prawnej napisano, że stara uchwała wygasła i trzeba podjąć nową. P. Woźniak, żałuje, że w 

poprzedniej kadencji nie działał bardziej zdecydowanie i że nie zgłosił inwestycji w Decznie do NIK, 

dlatego w tej kadencji będzie bardziej stanowczy i dlatego tą sprawą zainteresuje Regionalną Izbę 

Obrachunkową.  

 

Radny p. Tomasz Szamocki – stwierdził, że również mówił, iż kwestionuje wysokość 

wynagrodzenia. P. Sekretarz mówił, że nie doszło do naruszenia terminu niezwłocznie, z czym  

p. Szamocki się nie zgadza, ponieważ nie można pracować miesiąc czasu nie wiedząc za ile. 

Podstawowym elementem umowy o prace jest określenie wynagrodzenia i mając na uwadze rangę 

stanowiska, to jest to stanowczo zbyt późno. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Marcin Sarnecki – stwierdził, że nie zgadza się z tymi opiniami. 

Uchwała nie wygasa, a Burmistrz otrzymuje dotychczasowe wynagrodzenie i należy jak najszybciej 

podjąć nową uchwałę. Jednak Radni nie byli w komplecie i dlatego teraz ten projekt jest 

przedkładany. 

 

Radna p. Grażyna Styczeń – zapytała, co by się stało w sytuacji, gdyby Rada nie mogła dojść w 

kwestii wynagrodzenia do porozumienia i nie podjęłaby uchwały, to czy Burmistrz miałby pracować 

za darmo?  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – złożył wniosek o 10 min. przerwy. 

 

Radca Prawny p. Przemysław Gornowicz – dodał, że oczywiście było to analizowane. Ważny 

argument przedstawiła p. Styczeń, ponieważ zapewne są Rady, które z rożnych przyczyn nie podjęły 
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jeszcze takiej uchwały, więc nie można interpretować tych przepisów w taki sposób, że 

Burmistrzowi nie przysługuje żadne wynagrodzenie do czasu, aż Rada podejmie uchwałę. Sekretarz 

słusznie wskazał, że na pierwszej sesji zwołanej przez Komisarza Wyborczego nie było powołanej 

jeszcze żadnej komisji. Można było to zrobić szybko i poszerzyć porządek obrad, ale nie ma takiego 

obowiązku. Trzeba to zrobić jak najszybciej, ale to nie znaczy, że wcześniej Burmistrz pozostaje bez 

wynagrodzenia i takie również są opinie, w tym jedna na portalu LEX. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – ogłosił 5 min. przerwy. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że i tak będzie głosował przeciw, ale proponuje poprawkę 

„Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, z mocą obowiązująca od 7 maja”. To trochę 

uspokoiłoby sytuację. 

 

Radca Prawny p. Przemysław Gornowicz – zaproponował, by zapis brzmiał „Uchwała wchodzi w 

życie z dniem 7 maja 2024 r.”. Jeśli chodzi o to, czy taki zapis będzie poprawny, to przyjmuje się wg 

prawa pracy, że wybiera się zawsze zapis bardziej korzystny dla pracownika. Podobnie jest z 

przyznawaniem wynagrodzeń dla nauczycieli. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – odnosząc się do poprzedniej dyskusji, brak opinii komisji nie 

wstrzymuje pracy nad projektem uchwały. Poza tym nie zawsze wszyscy Radni obecni są na sesjach, 

a i tak podejmowane są uchwały. P. Szamocki sceptycznie podchodzi również do proponowanego 

zapisu, gdyż prawo nie działa wstecz, chociaż są sytuacje incydentalne, w których zapis taki się 

pojawia. Z prawa pracy wynika, że pracownikowi niezwłocznie, nie później niż w ciągu 7 dni należy 

doręczyć warunki zatrudnienia, więc jeśli chcemy analogicznie przepisy stosować, to właśnie te. 

Robimy to za późno. Gdybyśmy robili to na drugiej sesji, to wyglądałoby lepiej. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – dodał, że wówczas też byłoby to przeterminowane, więc co 

za różnica. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – odpowiedział, że w sposobie liczenia wynagrodzenia. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Marcin Sarnecki – odczytał opinię wskazującą, że wynagrodzenie 

może być naliczane na starych zasadach do czasu podjęcia nowej uchwały. 

 

Rada większością głosów (15 za, 2 przeciw, 2 wstrzym.) podjęła uchwałę Nr 28/24 w 

przedmiotowej sprawie. 
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Ad. 10k 

Pracownik OPS p. Dariusz Guz przedstawił projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela 

gminy Świecie do Zgromadzenia Związku Gmin Międzygminnego Ośrodka Opiekuńczego w 

Pruszczu. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 29/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10l 

Sekretarz p. Leszek Żurek przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej 

Miejsko-Gminnej Przychodni w Świeciu i zaproponował, by każdy z Klubów zgłosił swojego 

przedstawiciela. 

 

Nikt z Radnych nie zgłosił sprzeciwu. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – zaproponował kandydaturę p. Grażyny Krzemińskiej, która wyraziła 

zgodę na kandydowanie. 
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Radny p. Marek Sikorski zgłosił swoją kandydaturę. 

Radny p. Sebastian Glaziński – zaproponował kandydaturę p. Adrianny Balewskiej, która wyraziła 

zgodę na kandydowanie. 

Radna p. Grażyna Styczeń – zaproponowała kandydaturę p. Waldemara Chudego, który wyraził 

zgodę na kandydowanie. 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – zaproponował dodatkowo kandydaturę p. Leszka Żurka, 

która wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 30/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10m 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska - Górna przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem jest gmina Świecie, udostępnionych dla wszystkich 

operatorów i przewoźników. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

  

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że autobus do Deczna i na Zamek, to był jego wniosek  

i bardzo cieszy fakt, że znalazł się ten punkt, ale trzeba dobrze wypromować tę linię. Gdzie 

przystanek Przylesie będzie umiejscowiony, gdzie się znajduje w załączniku? 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – również jest zadowolony, że ta linia zostaje uruchomiana. Zachęca 

do odwiedzania zamku i korzystania z ośrodka wypoczynkowego. 

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska – Górna – odpowiedział, że w wykazie nie ma 

tego przystanku, ponieważ jest to przystanek powiatowy. 

 

Rada większością głosów (18 za, 1 przeciw) podjęła uchwałę Nr 31/24 w przedmiotowej sprawie. 
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Ad. 10n 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska - Górna przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia przez Gminę Świecie do realizacji w 2024 roku zadania z zakresu administracji 

rządowej polegającego na utrzymaniu grobów i cmentarzy wojennych na terenie Gminy Świecie. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

  

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 32/24 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 10o 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska - Górna przedstawiła projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta Świecia, 

wysokości stawek opłat za postój oraz określenia sposobu pobierania tych opłat. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną, 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – stwierdził, że już kilkukrotnie wnioskował o zwolnienie z opłat 

mieszkańców Gminy. Można wprowadzić opłaty do 1500. Chcemy uruchomić rynek. Przedsiębiorcy 
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opuszczają rynek, ponieważ nie ma klientów. To mogłoby poprawić stan kamienic, które wówczas 

byłyby wyremontowane, gdyby był tam ruch. Ludzie uciekają tam, gdzie parkingi mają za darmo. 

 

Radny p. Marek Sikorski – na komisji złożył wniosek, by dla honorowych krwiodawców 

wprowadzić jakąś zniżkę, jako ukłon dla tych osób zrzeszonych w Gminie. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – stwierdził, że można wprowadzać zniżki dla różnych grup, ale ta 

uchwała sprawia, że stajemy się nowocześni i chciałby, żeby inne duże miasta w taki sposób radziły 

sobie ze strefami płatnego parkowania. Były problemy z płatnościami, a teraz zostało to bardzo 

ułatwione. Jeżeli chcemy dodać inne osoby, to możemy to rozważać. Cieszy fakt wycofania się z 

pomysłu ograniczania czasu osobom niepełnosprawnym.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – zgadza się z przedmówcą. Pod rozwagę na przyszłość chce poddać 

zwolnienie kilku grup, czyli np. pielęgniarki świadczące usługi paliatywne, patrole sprawujące 

ochronę oraz bezpłatne parkowanie poza kopertą dla osoby niepełnosprawnej.  

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska – Górna – strefa została określona ze względu 

na rotację, oczywiście pomysły są jeszcze do dyskusji. Miejsc dla osób niepełnosprawnych mamy 

więcej niż jest to określone w prawie. Wszystkie te miejsca nie są równocześnie zajęte. W przepisach 

są konkretne wytyczne, komu można przyznać stawki zerowe, więc prawdopodobnie nie będziemy 

mogli wprowadzić dodatkowych grup. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – zaproponował, by tym pielęgniarkom wydać identyfikatory, by były 

zwolnione z tych opłat, tym bardziej że mamy problem z opieką medyczną. 

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Magdalena Arczyńska – Górna – dodała, że identyfikatory mają 

również pracownicy Przychodni. Na temat szerszego wprowadzenia zwolnień musiałaby się więcej 

dowiedzieć. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że są to pracownicy szpitala i nie wchodzą w tę grupę, o której 

mówiła p. Kierownik. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – dodał, że wiąże się to ze zmniejszeniem zysków firmy 

obsługującej strefę, więc takie zmiany można wprowadzić przy kolejnym przetargu. 
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Z-ca Burmistrza p. Sławomir Siemaszko – stwierdził, dlaczego ma to dotyczyć tylko opieki 

paliatywnej, a co z lekarzem na wizycie domowej i dlaczego tylko jedna placówka. Przy zmianie 

umowy trzeba będzie się nad tym pochylić. Są odpowiednie komisje, które mogą się tym tematem 

zainteresować i przygotować projekt. 

 

Rada większością głosów (18 za, 1 wstrzym.) podjęła uchwałę Nr 33/24 w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Ad. 10p 

Dyrektor CK p. Monika Tom przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum 

Kultury w Świeciu. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – zapytał, jakie są plany związane z działalnością gastronomiczną? W 

jaki sposób ma to funkcjonować: stale, czy czasowo, czy ma to być związane z imprezami 

plenerowymi itp.? 

 

Dyrektor CK p. Monika Tom – projekt wiąże się z zakupem przyczep gastronomicznych, ponieważ 

obserwujemy, że wystawcy nie są zainteresowani niektórymi imprezami, ponieważ są na zbyt małą 

skalę lub zbyt krótko. Również chcemy wprowadzić taką przyczepę na zamek oraz rozwinąć 

gastronomicznie Klubokawiarnię Kultura.  

  

Wiceprzewodniczący Rady p. Marcin Sarnecki – dodał, że żałuje, iż Gmina nie zakupiła obiektu 

gastronomicznego na Dużym Rynku. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że każdemu się marzy kawiarnie, czy restauracja przy zamku. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 34/24 w przedmiotowej sprawie. 
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Ad. 11 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik zamknął obrady III 

Sesji Rady Miejskiej.  

 

Protokolant: 

Magdalena Jażdżewska – Wydz. Organizacyjny U. M. 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Jerzy Wójcik 


